

ПЛАТА ЗА МЕСЕЦ АПРИЛ 2020 ГОДИНА

Основици за пресметка на даноци и придонеси

1. Просечна исплатена бруто плата за 2020	38.319,00
2. Најниска основица за даноци и придонеси за 2020 (38.319,00 x 50%)	19.160,00
3. Највисока основица за даноци и придонеси за 2020 (16 x 38.319,00)	613.104,00
4. Минимална плата во РМ од Април до Јуни 2020 година (во нето износ)	14.500,00
5. Минимална плата во РМ во Јануари 2020 (во бруто износ)	21.107,00
6. Даночно намалување за 2020 година	8.228,00
7. Просечна исплатена месечна нето плата исплатена во РМ за 2020 година	25.213,00
8. Просечна исплатена месечна бруто плата исплатена во РМ за 2020 година	37.446,00
9. Дневница за службено патување во земјата од 20.04.2020 година	2.176,00

СТАПКИ ЗА ПРЕСМЕТУВАЊЕ НА ДАНОК НА ЛИЧЕН ДОХОД

Согласно член 12 од Законот за данок на личен доход ("Службен весник на РМ" 241/2018; 275/2019), данокот на личен доход за данок од работа плаќа со примена на две даночни стапки **во БРУТО И НЕТО износ и тоа:**

- ☐ пропишана стапка во износ од **10%** или
- ☐ пресметана стапка од **11,1111%**.

**1. ПРЕГЛЕД НА НАЈНИЗОК И НАЈВИСОК
ИЗНОС НА ПРИДОНЕСИ**

ПРИДОНЕСИ	Стап- ка	Најнизок износ	Највисок износ
Придонесот за пензиско и инва- лидско осигурување за месец <i>АПРИЛ 2020</i> година, за еден вработен изнесува:	18,8%	3.602,00	115.264,00
Придонесот за здравствено осигу- рување за месец <i>АПРИЛ 2020</i> година, за еден вработен изнесува:	7,5%	1.437,00	45.983,00
Придонесот за вработување за месец <i>АПРИЛ 2020</i> година, за еден вработен изнесува:	1,2%	230,00	7.357,00
Придонесот за професионално заболување за месец <i>АПРИЛ</i> <i>2020</i> година, за еден вработен изнесува:	0,5%	96,00	3.666,00
ВКУПНО ПРИДОНЕСИ:	28%	5.365,00	172.270,00

2. НАДОМЕСТОЦИ ОД ПЛАТА

**2.1. Надоместоци од плата за оштетени и мешовити
правни лица со повеќе од 49% оштетен капитал**

Просечна исплатена месечна нето плата по вработен за
месец **(II) АПРИЛ 2020 година** изнесува:

27.206,00 денари

Соопштение на Државниот Завод за статистика на
Република Македонија бр. 4.1.20.38 од 20.04.2020).

Согласно член 9 од Законот за исплата на платите во
РМ, работодавецот може да врши исплата на следните надоместоци, согласно основната од **27.206,00 денари**:

За општествени правни лица

1. Регрес за годишен одмор (60% од основицата за општествени субјекти): <i>16.324,00 денари (27.206,00 x 60%)</i> <i>Се пресметува и плаќа данок на личен доход по стапка од 11,11%</i>
2. Отпремнината при заминување на работник во пензија (двократен износ од основицата): <i>54.412,00 денари (2 x 27.206,00)</i> <i>Ослободен од Данок на личен доход до 54.412,00 денари</i>
3. Одвоен живот од семејството: (60% основицата): <i>16.324,00 денари (27.206,00 x 60%)</i> <i>Ослободен од Данок на личен доход до 16.324,00 денари</i>

Просечна исплатена месечна **БРУТО** плата по вработен за месец **(II) АПРИЛ 2020 година**, изнесува:

40.588,00 денари

Соопштение на Државниот Завод за статистика на Република Македонија бр. 4.1.20.37 од 20.04.2020).

2.2. Надоместоци од плата за приватен сектор

Просечна исплатена месечна **НЕТО ПЛАТА** по вработен во претходните три месеци **(XII, I, II 2019/2020 година) АПРИЛ 2020 година** изнесува:

27.194,00 денари

(Соопштение на Државниот Завод за статистика на Република Македонија бр. 4.1.20.38 од 20.04.2020).

Износот **27.194,00 денари** претставува основица за пресметување на следните надоместоци:

РЕГРЕС ЗА ГОДИШЕН ОДМОР

1. Регрес за годишен одмор (Согласно член 35 став 7 од ОКДПС, Регресот за годишен одмор се исплатува во висина од најмалку 40% од основицата, под услов работникот да работел најмалку 6 месеци во календарската година кај ист работодавач):

❖ **Најнизок износ за исплата на Регрес за годишен одмор за месец АПРИЛ 2020 година изнесува:**
10.878,00 денари во нејо износ (27.194,00 x 40%)

❖ **Највисок износ за исплата на Регрес за годишен одмор за месец АПРИЛ 2020 година изнесува:**

27.194,00 денари

Даночно признат расход во Даночен биланс (40% од просечна месечна бруто плата по работник во РМ објавена до денот на исплатата).

16.235,00 денари-БРУТО износ (40.588 x 40%)

Се пресметува и плаќа Данок на личен доход по стапка од 11,11%

2. Отпремнината при заминување на работник во пензија (двократен износ од основицата 2 x 27.194):

54.388,00 денари

Ослободен износ од Данок на личен доход до 54.388,00 ден.

3. Јубилејна награда – за најмалку 10 години поминати кај ист работодавец (во висина на основицата)

27.194,00 денари

Се пресметува и плаќа на Данок на личен доход по стапка од 11,1111%

4. Надоместок за одвоен живот од семејството (60% од основицата)

16.316,00 денари (60% од 27.194,00)

Ослободен износ од Данок на личен доход до 16.316,00 ден.

5. Дневници за службени патувања во земјата (8% од основницата)

2.176,00 денари (8% од 27.194,00)

Ослободен износ од Данок на личен доход до 2.176,00 ден

6. Дневници за службени патувања во странство

- **50% од утврдената дневница, ако се поднесе сметка за сместување, како и во случаи кога сместувањето не паѓа на товар на органот на Управата;**
- **20% од утврдената дневница, ако издатоците за сместувањето и исхраната не паѓаат на товар на органот на управата; и**
- **5% од утврдената дневница, ако издатоците за стручно оспособување и усовршување не паѓаат на товар на органот на државната управа, а престојот е над 30 дена. Под стручно усовршување се подразбира посета на семинари, курсеви, симпозиуми и други видови средби организирани во странство на мултилатерална и билатерална основа.**

7. Помош во случај на смрт на работник во висина од три основици

81.582,00 денари (3 x 27.194,00)

Ослободен износ од Данок на личен доход до 81.582,00 ден.

8. Помош во случај на смрт на член на семејство (во висина од две основици)

54.388,00 денари (2 x 27.194)

Ослободен износ од Данок на личен доход до 54.388,00

9. Помош во случај на елементарни непогоди (во висина на основицата)

27.194,00 денари

Ослободен износ од Данок на личен доход до 27.194,00

11. Надомест за користење на сопствено возило за службени цели во висина до 30% од цената на литар гориво за соодветно возило по поминат километар.

Ослободено од данок на личен доход во висина, најмногу до 3.500,00 денари по возило, месечно.

12. Надомест при селидба на вработен за потребите за работодавачот (во висина на стварни трошоци)
Се пресметува и плаќа на Данок на личен доход по стапка од 11,1111%

13. Трошок за организирана исхрана за 2020 (во висина од 20% од просечна нето плата, исплатена во претходната 2019 година):
 $25.213,00 \times 20\% = 5.043,00$ денари
Се пресметува и плаќа на Данок на личен доход над 5.043,00

Просечна исплатена месечна **БРУТО ПЛАТА** по вработен во претходните три месеци (XII, I, II 2019/2020 година) **АПРИЛ 2020 година изнесува:**

40.536,00 денари

(Соопштение на Државниот Завод за статистика на Република Македонија бр. 4.1.20.37 од 20.04.2020).

2.3. Најниска основица за придонеси за самовработени лица во 2020 година

1. Самовработени лица – вршител на самостојна економска дејност (таксисти, занаетчии)

19.160,00 денари

2. Самовработени лица – вршител на професионална и друга интелектуална дејност (адвокати, нотари, извршители)

38.319,00 денари

3. Самовработени лица – вршител на професионална и друга интелектуална дејност (адвокати, нотари, извршители) до истекот на првата година на отпочнување на дејност:

19.160,00 денари

2.4. Највисока основица за придонеси за самовработени лица во 2020 година

1. Највисока месечна основица за пресметување и уплата на придонесите за самовработено лице е износот од (12) дванаесет просечни плати.

459.828,00 денари (12 x 38.319,00 денари).

2.5. Највисок износ на надомест за боледување што го исплаќа Фондот за здравствено осигурување

1. Согласно член 17 од Законот за здравствено осигурување ("Службен весник на РМ" 25/00...142/16; 171/17; 275/19), највисокиот износ на надоместот за боледување што се исплаќа на товар на ФЗО во 2019 година, изнесува **ЧЕТИРИ** просечни месечни нето плати исплатени во РМ во претходната 2019 година.

100.852,00 денари (4 x 25.213,00 денари).

2.6. Највисок износ на пензија за 2020 година

1. Највисокиот износ на пензија според статистичките податоци на Фондот за пензиско и инвалидско осигурување за 2020 година изнесува:

49.811,00 денари

2.7. Рефундирање на средствата за уилашени придонеси за инвалидни лица

Согласно Упатството за начинот на пресметка и исплата на плати и поврат на придонеси од задолжително социјално осигурување за вработени во заштитни друштва, инвалидни лица кога самостојно вршат дејност нкако трговци-поединци и други работодавачи кои имаат вработено инвалидно лице, МТСП врши рефундирање на уплатените средства до висина не поголема од 2 (две) просечни нето плати исплатени во РМ во претходниот месец, кој за месец **АПРИЛ 2020 година** изнесува:

55.08000 денари (2 x 27.540,00 денари).

2.8. Месечен надоместок на членови на Органи на управување

Согласно член 9 став 1 точка 4 од Законот за данок на добивка ("Службен весник на РМ" 112/14...232/19; 275/19), **МЕ-СЕЧНИОТ** надоместок на членовите на органи на управување се исплатува во висина од 50% од Просечната Бруто плата исплатена во претходната година во РМ во висина од:

18.723,00 денари (50% од 37.446,00 денари)

Се пресметува и плаќа на Данок на личен доход по стапка од 11,1111%

2.9. Трошоци по основ на утврдени доброволни придонеси во доброволен пензиски фонд

Трошоците по основ на уплатени доброволни придонеси во доброволен пензиски фонд се утврдуваат во висина од износот од 2 просечни месечни бруто плати исплатени во претходната година на годишно ниво по вработен кои изнесуваат:

74.892,00 денари (2 x 37.446,00 денари)

2.10. Надоместок од илација за ЈАВЕН сектор

Согласно Законот за извршување на Буџетот на РМ за 2020 година ("Службен весник на РМ" 265/19), на буџетските корисници им се исплатуваат следните надоместоци:

1. Надоместок за одвоен живот од семејството (30% од просечна месечна нето плата исплатена во РМ во претходни три месеци)

8.158,00 денари (27.194 x 30%)

Ослободен од Данок на личен доход до 8.158,00 денари

2. Помош во случај на смрт на работник

30.000,00 денари

Ослободен од Данок на личен доход до 30.000,00 денари

3. Помош во случај на смрт на член на семејство

15.000,00 денари

Ослободен од Данок на личен доход до 15.000,00 денари

4. Јубилејна награда – за најмалку 10 години работа (Согласно Законот за извршување на буџетот на РМ за 2020 година не се исплаќа)

5. Дневници за службени патувања во земјата (Согласно Законот за извршување на буџетот на РМ за 2020 година не се исплаќа)

6. Дневници за службени патувања во странство:

- **50% од утврдената дневница, ако се поднесе сметка за сместување,** како и во случаи кога сместувањето не паѓа на товар на органот на Управата;
- **20% од утврдената дневница,** ако издатоците за сместувањето и исхраната не паѓаат на товар на органот на управата; и
- **5% од утврдената дневница,** ако издатоците за стручно оспособување и усовршување не паѓаат на товар на органот на државната управа, а престојот е над 30 дена. Под стручно усовршување се подразбира посета на семинари, курсеви, симпозиуми и други видови средби организиарани во странство на мултилатерална и билатерална основа.

7. Отпремнината при заминување на работник во пензија (двократен износ од просечна месечна нето плата по работник во републиката, објавена до денот на исплатата):

54.412,00 денари (2 x 27.206,00)

Ослободен од Данок на личен доход до 54.412,00 денареи

8. Регрес за годишен одмор

(Согласно Законот за извршување на буџетот на РМ за 2020 година, не е пропишан).

9. Новогодишен надоместок

(Согласно Законот за извршување на буџетот на РМ за 2020 година, не е пропишан).

10. Надомест за боледување подолго од 6 месеци

(еднократна парична помош во висина од една последна исплатена просечна месечна нето плата во органот каде што е вработен).

Се пресметува и плаќа на Данок на личен доход по стапка од 11,1111%

**11. Надомест на трошоци за селидба за потребите на работодавачот (во висина на стварни направени трошоци).
Се пресметува и плаќа на Данок на личен доход по стапка од 11,1111%**

12. Надомест на трошоци за храна и превоз за лица волонтери за АПРИЛ 2020 (во висина од 15% од просечна месечна бруто плата, исплатена во 2019 година):

$$(37.446,00 \times 15\%) = 5.617,00 \text{ денари}$$

Ослободен од Данок на личен доход до 55.080,00 денари

13. Вредноста на бодот за платите на државните службеници за 2020 година.

Согласно Одлуката за утврдување на вредноста на бодот за платите на државните службеници ("Службен весник на РМ" 276/2019), вредноста на бодот за **2020 година изнесува:**

81,60 денари